
Høringssvar til budget 2023-26 Rebild Kommune

Under henvisning til “Høringsmateriale budget 2023-26” sender vi fra Sektor MED Børne- og
Ungeudvalget, medarbejdersiden, hermed vores input til ovennævnte høringsmateriale:

Ud fra ovennævnte høringsmateriale ser vi med stor bekymring på de besparelser, som Rebild
Kommune vil pålægge børne- og ungeområdet, da Rebild Kommune i forvejen er én af de
kommuner, der tilfører færreste midler til området.

Det skal også understreges, at Sektor MED ikke direkte kan anbefale en skole- og
dagtilbudslukning, da det er en klokkeklar beslutning, som kun byrådet kan tage.

Dog anerkender vi, at ovennævnte kan være præmissen pga. de færre midler, kommunerne får
tildelt, og i så fald vil vi hermed sikre os, at der i så fald vil blive taget højde for følgende:

- Der skal sikres bedst mulige vilkår for de overtallige medarbejdere, og at processen i så fald
vil komme til at gå så hurtigt og gnidningsfrit som muligt.

- I processen skal der endvidere sikres, at der i skolerne og dagtilbudene er  tilstrækkelig
ressourcer til at drive et skole- og dagtilbud af høj kvalitet for både børn, elever og
medarbejdere - herunder den ekstra hjælp som flere børn og elever kræver.

- Derudover skal der også tages højde for den merudgift en busdrift eller lignende transport til
de børn og elever, der i så fald skal transporteres til andre tilbud, vil medføre.

- Ydermere skal det tages med i overvejelserne, at en skole- og/eller dagtilbudslukning kan
føre til, at der i stedet vil opstå friskoler, private dagtilbud og lignende, som er
tilskudsberettigede.

- Afslutningsvis kan vi heller ikke støtte op om en besparelse på indskolingsmodellen. Her
samarbejder lærere og pædagoger om bedre trivsel og læring for børnene i 0. - 3. klasse.
Dette giver mulighed for at se det enkelte barn i tide, sætte ind med pædagogiske tiltag, der
kan understøtte barnets trivsel og læring gennem hele dagen. En besparelse på
indskolingsmodellen vil derfor med garanti efterlade et behov for hjælp og støtte på anden
vis i såvel skoleklasser som i forhold til enkelte elever. Flerfagligheden i samarbejdet
mellem pædagoger og lærere er netop en styrke.

Inden de endelige beslutninger tages, vil Sektor MED gerne inddrages i en kvalitetsdebat med
udvalget.
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